
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  23.08.2021 r. o  godz. 15.00 

w  Miejskim Ośrodku Kultury w Łazach ul. Kościuszki 5 

 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,   że           
w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot. COVID-19 zarządza się możliwość 
uczestniczenia przez Radnego we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej          
w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 
obradowania). 
 
Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu w zdalnym trybie obrad: 
 
- Krzysztof Furman 
- Edyta Wójcik 
- Justyna Snopek 
 
Nieobecni Radni – usprawiedliwieni 
 
- Alfred Bachowski 
- Renata Supernak  
 
Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, powitała 

przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej w Łazach. 
2. Sprawy bieżące i różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 
posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy  na lata 2021-2031. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą dokonuje się 

zmian w przedsięwzięciach wieloletnich, wydatkach na programy, projekty lub zadania 

pozostałe: 



1) wpisuje się do wykazu przedsięwzięć wieloletnich pozostałych dwuletnie zadanie 

pn. "Opracowanie strategii Rozwoju Gminy Łazy do roku 2030"o łącznej wartości 

18.450,00 zł oraz ustala limity wydatków na lata 2021-2022 po 9.225,00 zł oraz ustala 

limit zobowiązań w wysokości 18.450,00 zł, 

2) koryguje się limity wydatków na zadaniach: 

- "Modernizacja dróg gminnych - RFIL" - zmniejszono limit wydatków w roku 2021            

o 769.087,51 zł do kwoty 625.575,49 zł w związku ze zmianami wprowadzonymi 

zmianą uchwały budżetowej z dnia 25 sierpnia b.r., 

- "Dobudowa pomieszczeń przedszkolnych do budynku Szkoły Podstawowej                   

w Chruszczobrodzie - RFIL" - zwiększenie limitu wydatków w roku 2021 o 340.000,00 

zł wynikający ze zmiany uchwały budżetowej z dnia 23 czerwca b.r., 

- "Termomodernizacja oraz remont budynku pełniącego funkcje społeczno-kulturalne 

w Trzebyczce na działce nr ew. 110/2 - RFIL" - zwiększono limit wydatków w roku 2021 

o 15.000,00 zł do kwoty 537.372,00 zł w związku ze zmianami wprowadzonymi zmianą 

uchwały budżetowej z dnia 25 sierpnia b.r. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2021-2031. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosów za ) 

zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: zmiany Wieloletniej prognozy 

Finansowej Gminy Łazy na lata 2021-2031. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą dokonuje się: 

1. Zwiększyć plan dochodów budżetowych o 128.378,73 zł z tytułu: 

- zwrotu niewykorzystanej dotacji na transport zbiorowy przez związek metropolitarny 

w wysokości 56.278,03 zł, 

- otrzymania dofinansowania z Województwa Śląskiego na realizację projektu                

w ramach "Inicjatywy sołeckiej„ przez sołectwo Hutki Kanki w wysokości 14.391,00 zł 

(dochód majątkowy), 

- otrzymania środków z funduszu przeciwdziałania covid-19 na promocję szczepień         

i dowozy na szczepienia w wysokości 15.616,00 zł, 

- przyznaniem środków z Wojewódzkiego i Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska na usuwanie azbestu w wysokości 42.093,70 zł, 

2. Zwiększyć plan wydatków budżetowych o 528.059,61 zł z przeznaczeniem na: 

- w rozdziale 01095 zwiększenie o 63.841,00 zł, w tym: przeniesienie środków 

funduszu sołeckiego w Rokitnie Szlacheckim 20.000,00 zł, ustalenie planu realizacji 



zadania w ramach "Inicjatywa sołecka" dla sołectwa Hutki Kanki 28.841,00 zł, 

zwiększenie planu wydatków na realizację termomodernizacji budynku w Trzebyczce 

w ramach RFIL 15.000,00 zł, 

- w rozdziale 60004 zwiększenie środków własnych na finansowanie przewozów 

autobusowych współfinansowanych w ramach Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych w wysokości 46.800,00 zł, 

- w rozdziale 60014 zwiększenie planu wydatków o 1.412.593,50 zł z przeznaczeniem 

na realizację budowy chodników przy drogach powiatowych w Chruszczobrodzie 

361.066,50 zł, w Chruszczobrodzie Piaskach 342.063,00 zł i w Rokitnie Szlacheckim 

709.464,00 zł, 

- w rozdziale 60016  zmniejszenie planu wydatków o 1.140.924,75 zł w tym: 

przeniesienie środków funduszu sołeckiego w Rokitnie Szlacheckim w wysokości 

20.000,00 zł do rozdziału 01095, przeniesienie środków budżetu obywatelskiego           

w wysokości 70.000,00 zł do rozdziału 90095, przeniesienie środków w wysokości 

1.050.924,75 zł do rozdziału 60014 na budowę chodników przy drogach powiatowych, 

- w rozdziale 85195 zwiększenie planu wydatków na realizację zadań związanych           

z promocją szczepień, ich organizacją i dowozem osób w wysokości 15.616,00 zł, 

- w rozdziale 90005 ustalenie planu wydatków na realizację zadania 

dofinansowywanego z funduszu ochrony środowiska polegającego na usuwaniu 

azbesty w wysokości 60.133,86 zł , 

- w rozdziale 90095 zwiększenie o 70.000,00 zł z tytułu przeniesienia środków budżetu 

obywatelskiego z rozdziału 60016. 

3. W wyniku proponowanych zmian zwiększony zostanie planowany deficyt budżetu    

o 399.680,88 zł i proponuje się go sfinansować niewykorzystanymi środkami w roku 

2020 w wysokości 399.680,88 zł. 

4. Zwiększyć plan przychodów budżetu o 429.680,88 zł z tytułu spłaty udzielonych 

pożyczek 30.000,00 zł przez stowarzyszenie realizujące zadanie ze środków unijnych 

i 399.680,88 zł z tytułu niewykorzystanych środków w roku 2020. 

5. Zwiększyć plan rozchodów budżetu o 30.000,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie 

pożyczki na realizację zadania unijnego. 

6. Zwiększyć limit udzielanych pożyczek z budżetu o 30.000,00 zł. 

7. Proponuje się dokonać korekty zadań realizowanych ze środków funduszu 

przeciwdziałania covid-19 w związku z planowanymi zmianami w planie wydatków: 

- zwiększenie wydatków na termomodernizację w Trzebyczce o 15.000,00 zł, 

- ustalenie nowego zadania budowy chodników przy drogach powiatowych                       

w wysokości 1.202110,88 zł (środki RFIL, pozostałe środki własne), 

- zmniejszenie wydatków na modernizację dróg gminnych o 769.087,51 zł, 

- zwiększenie planu wydatków na realizację promocji szczepień i dowóz do punktów 

szczepień o 15.616 zł. 



8. Proponuje się uaktualnić zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego 

zgodnie z uchwałą rady sołeckiej w Rokitnie Szlacheckim. 

9. Proponuje się uaktualnić plan dotacji z budżetu gminy zgodnie z dokonanymi 

zmianami w planie wydatków. 

Radny Antoni Flak zapytał  czy  będzie to konsolidacja kredytu i czy dotychczasowy 

bank nie będzie chciał odsetek oraz jak będzie wyglądało zadłużenie gminy po tych 

operacjach. 

Barbara Cyganek - Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak jest to konsolidacja.                

W  umowie kredytu jest zapisane wcześniejsza spłata bez poniesienia dodatkowych 

kosztów. Zadłużenie gminy się nie zmieni, tyle samo spłacimy starego kredytu ile 

zaciągniemy nowego kredytu.   

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosów za ) 

zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały budżetowej Gminy 

Łazy na rok 2021. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejsza uchwała stanowi 

podstawę do realizacji zapisów uchwały budżetowej na rok 2021. Zgodnie z zapisami 

tej uchwały planowany deficyt budżetu w wysokości 3.163.720,25 zł oraz spłata 

zobowiązań z lat poprzednich w wysokości 526.279,75 zł mają być sfinansowane 

kredytem w wysokości 3.690.000,00 zł. 

Komisja Budżetowa większością głosów pozytywnie (6 głosów za,                                

1 wstrzymujący się ) zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie: zaciągnięcia 

kredytu. 

Komisja Rozwoju i Promocji wstrzymała się od głosowania ( 3 głosy 

wstrzymujące się ) w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje się 

zaciągnąć pożyczkę w wysokości 22 048.112,01 zł z przeznaczenie na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W skład tych zobowiązań wchodzą wcześniej 

zaciągnięte kredyty i wyemitowane obligacje w wysokości 20.144.900,43 zł oraz 

zobowiązanie z tytułu wykupionej wierzytelności spłacane wydatkami w kwocie 

1.903.211,58 zł. 

Do restrukturyzacji zadłużenia zostały wybrane zobowiązania, których marża 

przekracza 1,5 punktu procentowego. Założono, że marża zaciągniętej pożyczki 

będzie niższa niż 1,5 punktu procentowego oraz nie ulegnie zmianie  harmonogram 



spłat zobowiązań. Oszczędności z tytułu obniżenia marży wyniosą 520.000,00 zł 

w skali całego okresu spłaty czyli do 2031 roku. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Budżetowa większością głosów pozytywnie (6 głosów za,                                

1 wstrzymujący się ) zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie: zaciągnięcia 

pożyczki. 

Komisja Rozwoju i Promocji wstrzymała się od głosowania ( 3 głosy 

wstrzymujące się ) w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia ulgi w spłacie należności 

cywilnoprawnej. 

Barbara Cyganek powiedziała, że w czerwcu b.r. Promax Sp. z O.O. w Łazach zwróciła 

się o odroczenie terminu płatności zobowiązania w wysokości 1.810.000,00 zł z tytułu 

nabycia od Gminy Łazy oczyszczalni i sieci kanalizacyjnej. Powodem niemożności 

realizacji powyższego zobowiązania jest przedłużający się okres rozliczenia płatności 

końcowej budowy nowej sieci kanalizacyjnej spowodowanej przedłożeniem do 

rozliczenia dodatkowych robót, na które przeznaczono środki na spłatę zobowiązania. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: udzielenia ulgi w spłacie należności 

cywilnoprawnej. 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosów za ) 

zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: udzielenia ulgi w spłacie należności 

cywilnoprawnej. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

Ilona Pelon Sekretarz Gminy powiedziała, że Uchwała z dnia 26 maja 2021 r. Nr 

XXV/157/2021 Rada Miejska w Łazach ustaliła wzór wniosku i deklaracji w sprawie 

dodatku mieszkaniowego. Wojewoda Śląski rozstrzygnięciem nadzorczym z 1 lipca 

2021 r. zakwestionował ustalone wzory. Z uwagi, że ustalone wzory funkcjonujące w 

obrocie powinny być jasne i klarowne konieczne jest podjęcie nowej uchwały przy 

uwzględnieniu wskazań z rozstrzygnięcia nadzorczego, tak aby obywatel składając 

wniosek i deklarację mógł opierać się wyłącznie na nich, bez potrzeby odwoływania 

się do tekstu aktu prawnego. 

Radna Marta Grzesica zapytała jaka jest wysokość dodatku mieszkaniowego i jakie    

są kryteria przyznawania tego dodatku. 

Ilona Pelon Sekretarz Gminy powiedziała, że dodatki mieszkaniowe pobiera 58 rodzin 

w Gminie Łazy. Od 1 lipca dodatek mieszkaniowy przysługuje osobom, jeżeli                   



w okresie 3 miesięcy poprzedzających datę złożenia wniosku o jego przyznanie średni 

miesięczny dochód przypadający na jednego członka gospodarstwa domowego 

wnioskodawcy nie przekroczył w gospodarstwie: 

1) jednoosobowym – 40%, 

2) wieloosobowym – 30% 

przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce narodowej, obowiązującego w dniu 

złożenia wniosku. Obecnie jest to kwota 5167,47 zł. 

Radna Marta Grzesica zapytała również czy rodziny mieszkające na wsi także mogą 

korzystać z dodatków mieszkaniowych jako pokrycie kosztów wywozu nieczystości 

płynnych. 

Ilona Pelon powiedziała, że osoby mieszkające na wsi mogą korzystać z dodatku 

mieszkaniowego przedstawiając dokumenty potwierdzające poniesione wydatki            

w związku z wywozem nieczystości.  

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 4 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: określenia 

wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji        

o dochodach gospodarstwa domowego.   

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Łazy. 

Joanna Popczyk Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony 

Środowiska powiedziała, że konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łazy 

wynika z dostosowania aktu prawa miejscowego do wymogów ustawy z dnia 21 

czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

Kodeksu cywilnego (t.j. Dz.U. z 2020 r., poz. 611) zmienionej ustawą z dnia 22 marca 

2018r. o zmianie ustawy o finansowym wsparciu tworzenia lokali socjalnych, mieszkań 

chronionych, noclegowni i domów dla bezdomnych, ustawy o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego oraz niektórych innych 

ustaw (Dz.U. z 2018 r. poz. 756). 

Stosownie do art. 17 wyżej wskazanej ustawy z dnia 22 marca 2018 r., uchwały               

o których mowa w art. 21 ustawy o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 

gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego w brzmieniu dotychczasowym, podjęte przed 

dniem 21.04.2019 r., zachowują swoją ważność i mogą być zmieniane, jednakże nie 

dłużej niż przez 24 miesiące od dnia wejścia w życie zmiany ustawy o ochronie praw 

lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego. 

Rada Miejska podjęła w dniu 31 marca 2021 r. uchwałę w tej materii jednak jej 

nieważność została stwierdzona rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Śląskiego   

z 30 kwietnia 2021 r. Gmina złożyła skargę na przedmiotowe rozstrzygnięcie do Sądu 

administracyjnego. Zgodnie z art. 92a ustawy o samorządzie gminnym sprawa 

powinna być załatwiona na rozprawie najpóźniej do 30 czerwca 2021 r. 



Od 1 stycznia 2021 r. Wojewoda Śląski unieważnił na terenie Województwa Śląskiego 

łącznie 58 uchwał w tej samej materii na 168 gmin. Na chwilę obecną Sąd rozpoznał 

trzy skargi w podobnych sprawach, w dwóch sprawach przyznając rację gminom,           

a w jednej rację wojewodzie. Wyroki nie są prawomocne. 

Brak rozstrzygnięcia Sądu dotyczącego naszej uchwały powoduje, że istnieje 

poważana luka prawna albowiem stara uchwała straciła moc natomiast wykonalność 

nowej została wstrzymana do czasu prawomocnego zakończenia sprawy sądowej. 

Innymi słowy w chwili obecnej nie obowiązują żadne regulacje dotyczące przydziału 

lokali w Gminie, co powoduje stan niepewności zarówno po stronie zainteresowanych 

jak i pracowników Urzędu Miejskiego w Łazach załatwiających te sprawy. 

Projekt uchwały jest próbą rozwiązania tych problemów poprzez uwzględnienie 

wskazań Wojewody z rozstrzygnięcia nadzorczego. W przedłożonym projekcie,             

w stosunku do starej uchwały, opisano sposób zapewnienia kontroli społecznej 

poprzez bardziej szczegółowy opis czynności wykonanych w ramach przydziału lokali 

oraz wykreślono zapisy dotyczące skreślania z listy oczekujących osób, które 

kilkukrotnie odmówiły zawarcia umowy najmu. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 4 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Łazy.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łazy na rok szkolny 2021/2022. 

Anna Gorgoń – Kierownik Wydziału Edukacji , Kultury, Sportu i Zdrowia  powiedziała, 

że na podstawie art. 39a ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe 

Rada Gminy określa na każdy rok szkolny średnią cenę jednostki paliwa w gminie, 

która jest brana pod uwagę przy wyliczeniu kwoty zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych, jeżeli dowożenie 

zapewniają rodzice. 

Na terenie Gminy Łazy funkcjonują trzy stacje paliw: w Ciągowicach przy                           

ul. Zwycięstwa (OSYS), w Łazach przy ul. Wiejskiej (Carrefour express) oraz                    

w Niegowonicach przy ul. Dąbrowskiej (PETROMAR-OIL). W/w stacje sprzedają 

paliwa w postaci benzyny bezołowiowej Pb95, oleju napędowego i autogazu (LPG). W 

celu ustalenia średnich cen paliwa wykonano zdjęcia cenników z w/w stacji. Do analizy 

wzięto pod uwagę ceny paliw według stanu na 4.08.2021 r. oraz 12.08.2021 r. 

Następnie Anna Gorgoń poinformowała na jakim poziomie kształtowały się ceny paliw 

w w/w stacjach.  

Ustalono średnią cenę jednostki paliwa w Gminie Łazy w roku szkolnym 2021/2022: 

1) w przypadku oleju napędowego na 5 zł 38 gr za litr; 

2) w przypadku benzyny na 5 zł 70 gr za litr; 

3) w przypadku autogazu na 2 zł 69 gr za litr. 

 



Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 4 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie: określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łazy na rok szkolny 2021/2022. 

 

Ad 2.  

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie 

międzysesyjnym. Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady.  

Radna Marta Grzesica zapytała gdzie firmy wozami asenizacyjnymi mają wywozić 

nieczystości płynne skoro do Łaz nie można oraz powiedziała, że trzeba drugą 

oczyszczalnię ścieków wybudować w Chruszczobrodzie Piaski a nie rozbudowywać     

w Łazach. 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński odpowiedział, że firmy odbierające nieczystości 

płynne muszą same znaleźć oczyszczalnie ścieków, które od nich odbiorą 

nieczystości.  Ograniczenie przyjmowania ścieków w Łazach wynika z uwagi na 

bezpieczeństwo sanitarne mieszkańców podłączonych do kanalizacji. Spółka musi       

w pierwszej kolejności zapewnić możliwość oczyszczania ścieków odbieranych za 

pomocą sieci kanalizacyjnej, gdyż oczyszczalnia musi pracować w ruchu ciągłym. 

Prawidłowa praca oczyszczalni jest możliwa przy ograniczeniu złej jakości ścieków, 

które bezpośrednio wpływają na oczyszczalnie z wozów asenizacyjnych. Jeżeli chodzi 

o budowę oczyszczalni w Chruszczobrodzie Piaski to nie można tam wybudować 

ponieważ nie ma tam spełnionych warunków do budowy, jest za małe obciążenie 

kilometra sieci kanalizacyjnej.  

Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony 

Środowiska powiedziała, że firmy odbierające nieczystości płynne dostając 

pozwolenie na działalność określają, do których oczyszczalni będą dostarczali ścieki. 

Popisując umowę z oczyszczalnią mają w niej określone ile m3 ścieków mogą oddać 

w danym miesiącu i odbierając ścieki z gospodarstwa domowego wiedzą, do której 

oczyszczalni je wywiozą.  

Radna Marta Grzesica powiedziała, że mieszkańcy Trzebyczki zgłosili jej, że jest 

niesprawiedliwy regulamin Budżetu Obywatelskiego ponieważ jest on tak 

skonstruowany, że może wygrać projekt zgłoszony tylko w Łazach. Radna poruszyła 

również temat przebudowy wiaduktu w Trzebyczce.  

Burmistrz odpowiedział, że dokumentacja projektowa przebudowy wiaduktu                     

w Trzebyczce została źle przygotowana i w związku z tym Starosta Zawierciański 

musiał zlecić wykonanie nowej dokumentacji, wyłonić nowego projektanta a to 

wpłynęło na wydłużenie czasu remontu.  



Radny Dariusz Tabas powiedział, że rozmawiał z Sołtysem Trzebyczki w tym temacie. 

Na wniosek mieszkańców na wiadukcie zostały zlikwidowane światła i został 

wykonany nasyp aby można było przejechać przez wiadukt na tzw. mijankę.  

Radna Marta Grzesica zwróciła uwagę , że do tej pory nic nie zostało zrobione ze 

strony gminy odnośnie budowy drogi poscaleniowej od ulicy powiatowej w 

Chruszczobrodzie. Dodała , że rozmawiała z Prezesem  PPUH "DOLOMIT" Kopalnia 

”Ząbkowice” S.A. Dyrektorem Januszem Kmiecikiem w sprawie tej drogi Jest on 

gotowy aby wykonać tę drogę.  

Radna Marta Grzesica zwróciła uwagę, że wysokość środków pieniężnych z funduszu 

sołeckiego jest krzywdzące dla 4 sołectw : Chruszczobrodu, Rokitna Szlacheckiego, 

Niegowonic, Wysoki ponieważ mieszka w nich więcej mieszkańców i kwota jest 

nieproporcjonalna w stosunku do innych sołectw gdzie jest mniejsza liczba 

mieszkańców.  

Skarbnik Gminy – Barbara Cyganek powiedziała, że jeżeli chodzi o fundusz sołecki to 

nie można zwiększyć tylko tym 4 sołectwom, które maja największą liczbę 

mieszkańców ale trzeba zwiększyć wszystkim sołectwom w gminie fundusz sołecki.  

Radny Zenon Głąb zapytał, czy jest wyznaczony termin ustawienia przystanku                 

w Rokitnie Szlacheckim.  

Burmistrz Łaz odpowiedział, że projekt jest zatwierdzony i musimy tylko zakupić wiatę 

i ustawić ją.  

Radna Edyta Wójcik zwróciła się z prośbą w imieniu mieszkańców Łaz o ustawienie 

stojaku na rowery przy wiadukcie od strony ZDMsu, ponieważ dużo osób dojeżdża 

rowerami  do pociągu, do pracy i rowery nie maja prawidłowego zabezpieczenia .  

Również zwróciła  się z prośbą o interwencję do Powiatu Zawierciańskiego                         

o wykoszenie wyjazdu z ulicy Wyzwolenia i Spółdzielczej, wyjazd jest utrudniony a to 

zagraża bezpieczeństwu mieszkańców. 

Zapytała czy powstanie klasa I w Szkole Podstawowej nr 3 w Łazach w roku szkolnym 

2021/2022. 

Maciej Kaczyński - Burmistrz Łaz odpowiedział, że dostał informację iż większość 

rodziców zapisała dzieci do Szkoły Podstawowej nr 1 i w związku z tym rozmawiał         

z  Panią Dyrektor Urszulą Grzywą o utworzeniu trzech klasy I. Pani Dyrektor Marzena 

Bargieł złożyła pismo, w którym poinformowała że będzie w klasie I dwoje dzieci.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła Iwona Kurzeja                                             Przewodnicząca  

                                                                                              Rady Miejskiej w Łazach 

                                                                                                 /-/    Anna Staniaszek 


